

ပြုပြင်ပြောင်းလဲသူများ၏ ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ခံယူချက်များအား ထိုးထွင်းသိမြင်ခြင်း

Insights into the Religious Convictions of the Reformers

နိဒါန်း

ဘုရားသခင်၏ အချုပ်အခြာအာဏာကို ရိုသေသော အသင်းတော်များ အထူးသဖြင့် လူသားများ၏ စိတ်နှလုံးတွင် မေ့မရနိုင်သော သမိုင်းဝင် ဖြစ်ရပ်တစ်ခု ရှိပါသည်။ 13-15 ရာစုနှောက်ပိုင်းတွင် အနုပညာ၊ ဘာသာစကားနှင့် ဗိသုကာပညာဆိုင်ရာ ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေး ပြန်လည်နိုးထမှုကို ယူဆောင်လာခဲ့သည့် Renaissance (ခေတ္တမျှသာမက) ဥရောပသမိုင်းတွင် အကြီးကျယ်ဆုံးသော အံ့ကြွမှုများအနက်မှ တစ်ခုမှာ ၁၆ ရာစု ပရိုတက်စတင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးဖြစ်ပြီး ဘာသာရေးနိုးထလာမှု၊ ဥရောပသမိုင်း၏ ရှုခင်းနှင့် ယနေ့ အသင်းတော်များ၏ ဝိညာဉ်ရေးသဘောသဘာဝနှင့် ဦးတည်ချက်ကို လေးနက်စွာ ပြောင်းလဲစေသည်။ ကြာမြင့်နေပြီဖြစ်သော လူသားများ၏ နက်ရှိုင်းသော ဝိညာဉ်ရေးရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ အတွက် စိတ်အားထက်သန်စွာ အော်ဟစ်သံမှ ထွက်ပေါ်လာသည်။ နှစ်ပေါင်း 1000 အယူသီးမှု၊ ဝိညာဉ်ရေးမှောင်မိုက်မှုနှင့် လေးနက်သော မသိနားမလည်မှုတို့သည် ကြာမြင့်စွာ စောင့်ဆိုင်းခဲ့ရပြီး နောက်ဆုံးတွင် အနန္တတန်ခိုးရှင် သုံးပါးတစ်ဆူဘုရားမှ အဆုံးအဖြတ်ပေးခဲ့သည်။

အလယ်ခေတ်အသင်းတော်သည် စွမ်းအားမရှိ၍ ဝိညာဉ်ရေးအရ ချွတ်ခြံကျနေပြီး ဝိညာဉ်ရေး ပြန်လည်ပြင်ဆင်ရန် အလွန်အမင်းလိုအပ်နေပါသည်။ အမြင့်ဆုံးအဆင့်ရှိ ဒေသန္တရဗျူဟာ ကရေစီသည် ကိုယ်ကျင့်တရားနှင့် ကျင့်ဝတ်အရ ဖောက်ပြန်ခြင်း၊ ဝိညာဉ်ရေးအရ လိုလားတောင့်တမှုမရှိခြင်းနှင့် အယူဝါဒ ချို့ယွင်းခြင်းတို့ကို ဖော်ထုတ်ထားသည်။ အရှုပ်တော်ပုံများသည် ဘုရားကျောင်းကို နှောင့်ယှက်ခဲ့ပြီး ၎င်း၏ဝိညာဉ်ရေးတက်ကြွမှုနှင့် ကိုယ်ကျင့်တရားဆိုင်ရာခွန်အားများ ဆုံးရှုံးသွားခဲ့သည်။ လူတို့သည် ၎င်းတို့၏ဝိညာဉ် ဆာလောင်မှုကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန်အတွက် ဝိညာဉ်ရေးရာအမှန်တရားများကို တောင့်တခဲ့ ကြသော်လည်း အလယ်ခေတ်တွင် ဝိညာဉ်ရေးအရ ချွတ်ခြံကျနေသော အလယ်ခေတ် အသင်းတော်သည် ယင်းကို မဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ပေ။

ဘုရားသခင်၏ နှုတ်ကပတ်တော်အပေါ် အခြေခံပြီး ၎င်း၏ ပြည့်စုံမှုနှင့် ကြွယ်ဝမှုအားလုံးတွင် ခရစ်ယာန်ယုံကြည်ခြင်း၏ လန်းဆန်းမှုနှင့် တက်ကြွမှုကို ပြန်လည်ရယူရန် အရေးကြီး

တောင်းဆိုမှုတစ်ခု ရှိခဲ့သည်။ စစ်မှန်သောဘာသာတရားကို စိတ်ရင်းမှန်ဖြင့်ရှာဖွေသူ အများအပြားသည် သမ္မာကျမ်းစာပါ အမှားမရှိသောအမှန်တရားများကို အခြေခံ၍ ကောင်းမွန်သောအယူဝါဒကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲလိုကြသည်။ အလယ်ခေတ်အသင်းတော်သည် ၎င်း၏ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေး၊ ဝိညာဉ်ရေးနှင့် ကိုယ်ကျင့်တရားဆိုင်ရာ ဇွဲလုံ့လနှင့် NT အသင်းတော်အား တစ်ချိန်က အုပ်ချုပ်ခဲ့သည့် သမ္မာကျမ်းစာမူများကို ဆုံးရှုံးခဲ့သည်။ သန့်ရှင်းသောကျမ်းစာမှ တိုက်ရိုက်ယူဆောင်လာသော ထူးခြားသောဘာသာရေးအယူအဆများကို ပြန်လည်ရှာဖွေတွေ့ရှိရန် ဘုရားသခင်ပေးသောဝန်ထုပ်ဝန်ပိုးတစ်ခုရှိသည်။ သက်မဲ့ဘုရားကျောင်း ထုံးတမ်းစဉ်လာများ၊ သင်္ဂါယနာများနှင့် လူတို့ပြုလုပ်သော ကောင်စီများမှ မဟုတ်ပါ။

Pre-Reformers များထံမှ သင်ခန်းစာများ

ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသည် 16 ရာစုတွင် မည်သည့်အမှတ်အသားဖြင့်မျှ မပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်မှာ မှတ်သားစရာဖြစ်သည်။ အချုပ်အခြာအာဏာပိုင်သော ဘုရားသခင်၏လက်တော်ဖြင့်၊ မာတင်လူသာသည် အခင်းဖြစ်ပွားရာနေရာသို့မရောက်မီ လွန်ခဲ့သည့် 2 ရာစုနှစ်များအတွင်း ဖြည်းညှင်းစွာပေါက်ဖွားလာခဲ့သည်။ ဥပမာအားဖြင့်၊ English Reformation သည် John Wycliffe ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လုပ်ငန်းနှင့် သူ၏နောက်လိုက်များဖြစ်သည့် Lollards တို့တွင် ၎င်း၏အရင်းမြစ်များရှိသည်။ ၁၄ ရာစုတွင် အင်္ဂလိပ်ကျမ်းစာအား အင်္ဂလန်တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် ဘာသာပြန်ပြီး ဖြန့်ဝေခဲ့ပြီး သာမန်အင်္ဂလိပ်လူမျိုး အများအပြားက ၎င်းကိုဖတ်ပြီး လူအများအပြား ဉာဏ်အလင်းပြန်လည်ရှင်သန်လာခဲ့ကြသည်။ ၎င်းတို့သည် ကျမ်းစာထံ ပြန်သွားရန်နှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး၏ ရှေ့ပြေးသူများ ဖြစ်ကြပြီး လက်ရှိအသင်းတော်၏ အမှားများ ဖြစ်သော indulgences (အလယ်ခေတ်အသင်းတော်မှ ခွင့်လွှတ်ခြင်းခံရသည်ဟု ယူဆရသော ခွင့်လွှတ်ခြင်းလက်မှတ်များဖြစ်သည်) ကိုဖော်ထုတ်ခြင်း၊ Mass ကို transubstantiation သင်ကြားခြင်းနှင့် လူတွေလိုအပ်သော ကျေနပ်မှုဖြင့် သာသနာပြုခြင်း၊ ရုပ်ပွားတော်များကို ကိုးကွယ်ဝတ်ပြုခြင်း၊ သာသနာတော်၏ အကျင့်ပျက်ပြားမှုများသည် ရောမဘုရားကျောင်းတွင် ဘုန်းကြီးများ ကျူးလွန်ခဲ့သည်။

တစ်ချိန်တည်းမှာပင် Bohemia မှ John Hus သည် ဧဝံဂေလိတရားကို မဆုတ်မနစ်ဟောပြောပြီး အလယ်ခေတ်အသင်းတော်တွင် ကြီးလေးပြီးမှားယွင်းသော အလေ့အကျင့်များနှင့် အလွဲသုံးစားမှုများကို ရှောင်ရှားရန်နှင့် သမ္မာကျမ်းစာ၏အလင်း၌ အသင်းတော်၏စစ်မှန်သော သဘောသဘာဝကို သတိပေး ခဲ့သည်။ သူသည် လုံခြုံသောအပြုအမူကို ကတိပေးခဲ့သော်လည်း ၁၄၁၅

ခုနှစ်တွင် Constance ကောင်စီရှိ သားပိုက်ကောင်တရားရုံးတွင် မတရားသတ်ခံခဲ့ရပြီး ယင်းကြောင့် လက်ရှိ Czech သမ္မတနိုင်ငံဖြစ်သည့် ဘိုဟီးမီးယားတွင် ပြန်လည်နိုးထမှုနှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးမီးတောက်များကို မီးထိုးပေးခဲ့ပြီး ယနေ့အချိန် အထိ ခိုင်မာသောပရို တက်စ တင့် လူဦးရေရှိနေဆဲဖြစ်သည်။

သမ္မာကျမ်းစာကိုဗဟိုပြုသော Waldenses ကို Peter Waldo မှစတင်ခဲ့သည်။ 12 ရာစုတွင် Alps ၌ခရစ်တော်နှင့် ကျမ်းစာများကိုနာခံခြင်းတစ်ခုတည်းကိုသာ ယုံကြည်ခဲ့ကြသည်။ လူတစ်ဦး၏ အခွင့်အာဏာ နှင့် အသင်းတော်၏ထုံးတမ်းစဉ်လာများ မဟုတ်ပါ။ ၎င်းတို့သည် နောက်ဆုံးတွင် ပေါက်ကြားခဲ့သည့် ၁၆ ရာစု ဥရောပတွင် နိုးကြားမှုကို ပြင်းထန်သော တွန်းအားတစ်ခု ပေးစွမ်းနိုင်ခဲ့သည်။ Jerome of Prague နှင့် Florence မှ Savonarola ကဲ့သို့သောအခြားသူများသည် ကိုယ်ကျင့်တရားဆိုင်ရာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများတွင် ဝိညာဉ်ရေးအရအကျဉ်းကျနေသော အသင်းတော်၏လွန်ကဲမှုကို ဆန့်ကျင်ကန့်ကွက်ခဲ့ကြပြီး 15 ရာစုတွင် အသက်ဆုံးရှုံးခဲ့ကြသည်။ အသင်းတော်မှ ပြင်းထန်သော နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းမှုများကြားမှ ညီအစ်ကိုများသည် ပြင်ပဝိညာဉ်ရေးရာနှင့် ကိုယ်ကျင့်တရားဆိုင်ရာ အသွင်ကူးပြောင်းမှုဆီသို့ ၎င်းတို့၏ကိုယ်ပိုင်နည်းလမ်းများဖြင့် ပံ့ပိုးပေးခဲ့သည်။

အသင်းတော်ကို တည်ထောင်ပြီး လူတွေကို နှုတ်ကပတ်တော်နဲ့ ကောင်းမွန်သော ကိုယ်ကျင့်တရားတွေနဲ့ ပြန်လည်ရှင်သန်စေသည်။ Cataclysmic ဘာသာရေးပြောင်းလဲမှုများသည် ဥရောပတွင် မကြုံစဖူးသော နည်းလမ်းဖြင့် ရောက်ရှိလာပြီး ဘုရားသခင်၏ အချုပ်အခြာအာဏာ၏အလိုတော်တွင် ဘဝအချိုးအစားအရ ဘာသာရေးအားမာန်ဖြင့် ထိတ်လန့်သွားခဲ့သည်။ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသည် စတင်ခဲ့ပြီး ဘုရားသခင်၏ အချုပ်အခြာအာဏာနှင့် ပြီးပြည့်စုံသောအချိန်၌ သတ်မှတ်ထားသည့်အတိုင်း ဖြစ်လာသည်။

ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများ၏ အယူအဆများနှင့် ခံယူချက်များ

ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများ လှုံ့ဆော်ပေးသည့် အခြေခံယုံကြည်ချက်မှာ အစောပိုင်းချာချ်နှင့် ရှေးပရောဖက်များ၏ သွန်သင်ချက်များနှင့် ခိုင်မာသော ကျမ်းချက်ယုံကြည်ချက်များနှင့် ကျင့်ထုံးများဆီသို့ ပြန်သွားခြင်းဖြင့် စစ်မှန်သောခရစ်ယာန်ဘာသာကို ပြန်လည်အသက်သွင်းနိုင်သည်ဟူ၍ ဖြစ်သည်။ သေနေသောထုံးတမ်းစဉ်လာများ၊ အခမ်းအနားများ၊ လူလုပ်စည်းမျဉ်းများနှင့် ကျင့်ထုံးများဖြင့် အုပ်ချုပ်ပြီး သက်မဲ့နေသော ရောမအလယ်ခေတ်အသင်းတော်၏

superstructure တစ်ခုလုံးအတွက် စိန်ခေါ်မှုတစ်ရပ်ဖြစ်သည်။ ဤကြီးမားသော ဝိညာဉ်ရေးဆိုင်ရာ စိုးရိမ်ပူပန်မှု၏ ဤမေးခွန်းမှာ- အပြစ်ရှိသောသူသည် သန့်ရှင်းဖြောင့်မတ်ပြီး တရားမျှတသော ဘုရားသခင်၏ ရှေ့တော်၌ ဖြောင့်မတ် ကြောင်းကို အဘယ်သို့ ထင်ရှားစွာပြနိုင်မည်နည်း?။ Augustinian အမိန့်မှ ပြန်လည် ပြုပြင်ထားသော ဂျာမန်ဘုန်းကြီး Martin Luther သည် သမ္မာကျမ်းစာ၏ အရေးကြီးသော ပညတ်တော် ၄ ချက်ကို ပြန်လည်ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့သည်။ ၎င်းတို့မှာ-

- ၁။ ဘုရားသခင်၏ ဖြောင့်မတ်ခြင်း
- 2. လူသား၏ လုံးလုံးလျားလျား အပြစ်ထဲ၌ကျဆင်းမှုနှင့် စိတ်ဆင်းရဲမှု
- 3. ခရစ်တော်တစ်ပါးတည်းအားဖြင့် ရွေးနှုတ်ခြင်း
- 4. ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဖြောင့်မတ်ခြင်း စသည်တို့ဖြစ်သည်။

ပထမအချက်မှာ- ဓမ္မဟောင်းနှင့် ဓမ္မသစ်ကျမ်းများတစ်လျှောက်တွင် ပဲ့တင်ထပ်နေသည့် သမ္မာကျမ်းစာ Soteriology ၏ အခြေခံသဘောတရားဖြစ်သည်။ ခရစ်တော်သည် တစ်ခုတည်းသော မျှော်လင့်ချက်နှင့် ကယ်တင်ခြင်း၏အရင်းအမြစ်ဖြစ်ပြီး လူ၏အလုပ်ကြောင့်မဟုတ်ပါ။ သူတော်စင်များ၏ ကယ်တင်ခြင်း လည်းမဟုတ်ပါ။ ဒုတိယမှာ- လူသာ (Luther) သည် သူဝိညာဉ်၏ရုန်းကန်မှုတွင် ကိုင်တွယ်ဖြေ ရှင်းရမည့်အရာဖြစ်သည်။ လူတိုင်းအတွက် ဘုရားသခင်သတ်မှတ်ပေးထားသည့် ကြိုတင်လိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးနိုင်ခြင်းမရှိကြောင်း သူသဘောပေါက်ခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်၏ ဖြောင့်မတ်ခြင်းဆိုင်ရာ အယူအဆနှင့် လူသား၏ အပြစ်ထဲ၌ကျရှုံးမှုနှင့် ဒုစရိုက်များသည် အချို့သော ပြစ်တင်ရှုတ်ချခြင်းနှင့် ပြစ်ဒဏ်ပေးခြင်းကို ဆိုလိုပြီး ၎င်းသည် ဂျာမန်ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမား၏ ဝိညာဉ်ကို အကြီးအကျယ် နှောင့်ယှက်စေသည်။ ဘုန်းကြီး Johann Staupitz နှင့် တိုင်ပင်သောအခါတွင် တည်ထောင်ထားသော ရောမအသင်းတော်မှ ကျေနပ်ဖွယ်အဖြေမရှိဟု လူသာကဆိုခဲ့သည်။

လူသာသည် ဓမ္မပညာဂျာနယ်အတွက် ဉာဏ်ရည်ဉာဏ်သွေးလေ့ကျင့်မှုတွင် ပါဝင်ခြင်းမရှိသော်လည်း ကိုယ်ရေးကိုယ်တာရုန်းကန်မှုနှင့်အတူ ကျမ်းစာမှအဖြေများကို ရှာဖွေနေသည့် စိတ်ပူပန်သောက ရောက်နေသူဖြစ်သည်။ ၁၅၁၉ ခုနှစ်တွင် လူသာသည် "ဘုရားသခင်၏ ဖြောင့်မတ်ခြင်း" ဟူသော စကားလုံးကို "မုန်းတီး" ခဲ့သည်ဟူသည့် အဓိပ္ပါယ်မှာ ဘုရားသခင်သည် ဖြောင့်မတ်ပါက၊ မတရားသော အပြစ်သားများကို အပြစ်ပေးရမည် ဖြစ်ပြီး အပြစ်ကင်းစင်သော အသက်တာတွင် အသက်ရှင်နေထိုင်ရမည်ဟု ဖော်ပြထားသော်လည်း မအောင်မြင်ခဲ့ပေ။ . နောက်ဆုံးတွင်၊ ရောမ 1:17 တွင် တမန်တော်ပေါလု၏ ရှင်းလင်းပြတ်သားသော

အဖြေထွက်လာသည်- “အကြောင်းမူကား၊ ယုံကြည်ခြင်းမှ ယုံကြည်ခြင်းသို့ရောက်သော ဘုရားသခင်၏ ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရားသည် ယုံကြည်ခြင်းသို့ရောက်ရမည်ဟု ကျမ်းစာလာသည် နှင့်အညီ၊ ဖြောင့်မတ်သောသူသည် ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် အသက်ရှင်လိမ့်မည်။ ငြိမ်းချမ်းမှုနှင့် နှစ်သိမ့်မှုတို့က သူ၏စိတ်ဝိညာဉ်နှင့် ကျေးဇူးတော်သည် ယခုမှစပြီး သူ့ဘဝတွင် အောင်မြင်မှုရရှိခဲ့သည်။ ကျရှုံးသောဝိညာဉ်သည် နောက်ဆုံးတွင် ကျေးဇူးတော်အားဖြင့် ကယ်တင်ခြင်း၌ မျှော်လင့်ချက်ရှိပြီး ခရစ်တော်၏ ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရားနှင့် ယေရှုခရစ်တစ်ပါး တည်းကိုသာ ယုံကြည်ခြင်းကြောင့်ဖြစ်၏။

ပြဿနာဖြေရှင်းရန် နှုတ်ကပတ်တော်အားဖြင့် ဘုရားသခင်ပေးသော အဖြေတစ်ခုရှိကြောင်း Wittenberg မှာ သင်ယူခဲ့သော ပရော်ဖက်ဆာက ရုတ်တရက် နိုးလာခဲ့သည်။ သန့်ရှင်းဖြောင့်မတ်သောသုံးပါးတစ်ဆူ၏ ကြိုတင်လိုအပ်သောအခြေအနေသည် ဘုရားသခင်၏ သားတော်နှင့် ကိုယ်ကိုတိုင်ဘုရားသခင် ဖြစ်တော် မူသော သခင်ယေရှုအားဖြင့် ကျေနပ်နေပြီဖြစ်သည်။

သူ၏ဘဝတွင် ပထမဆုံးအကြိမ်အဖြစ် လူသာ(Luther) နားလည်သဘောပေါက်သည်မှာ ယခုတွင် လူတစ်ဦးသည် ကျေးဇူးတော်အားဖြင့် ကရာနီကုန်းပေါ်တွင် ခရစ်တော်၏ ရွေးနုတ်ကယ်တင်ခြင်း အလုပ်အားဖြင့်၊ ခရစ်တော်တစ်ပါးတည်းကိုသာ ယုံကြည်ပါက၊ မထိုက်တန်သော အပြစ်သားများသည် ယခုတွင် ယေရှုခရစ်အားဖြင့် သူတို့အတွက် ချမှတ်ထားသော ဘုရားသခင်၏ ဖြောင့်မတ်ခြင်းတရားကို မိမိတို့၏အပြစ်များကို နှိမ်ချစွာဝန်ခံကာ နောင်တရပြီး ခရစ်တော်ကို မိမိရဲ့အသက်သခင်နှင့် ဘုရားသခင်အဖြစ် အသိအမှတ်ပြုခြင်းဖြင့် ရနိုင်သည် (၂ကော ၅:၂၁)။ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး၏ အပြစ်ခွင့်လွတ်ခြင်းလက်မှတ်၊ ဘုရားကျောင်း (penances)များ ၊ ဝတ်ပြုဆုတောင်းပွဲများ၊ ရုပ်ကြွင်းများနှင့် ထုံးတမ်းစဉ်လာများ ကျွန်ုပ်တို့လုပ်စရာမလိုပါ။ အလယ်ခေတ်အသင်းတော်များ၏ အခမ်းအနားများသည် လည်း လူ့အသက်ကယ်နိုင်သော တန်ခိုးမရှိပါ။ ယုံကြည်ခြင်းတစ်ခုတည်းဖြင့်သာ ဖြောင့်မတ်ခြင်း၏ အမှန်တရားဖြစ်ပြီး နှစ်ပေါင်း 1000 ကျော် လူများထံမှ ဝှက်ထားသော သန့်ရှင်းသောကျမ်းစာ OT နှင့် NT ၏သွန်သင်ချက်ဖြစ်သည် (ဗာဗ 1:17၊ ဂလာ 3:11 နှင့် Heb 10:38)။

ယုံကြည်ခြင်းအားဖြင့် ဖြောင့်မတ်ခြင်းဆိုင်ရာ အယူအဆကို နောက်ဆုံးတွင် Wittenberg Augustinian ဘုန်းကြီးက ၎င်းအား တစ်ကမ္ဘာလုံး မျှဝေခဲ့သည်။ 1517 ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ 31 ရက်နေ့တွင် Wittenberg ဘုရားကျောင်းတံခါးဝတွင် ဤစာစု 95 ခုကို ရေးတင်ခြင်းဖြင့် ဂျာမနီတွင် ပျံ့နှံ့ခဲ့ပြီး ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများနှင့် သာမန်ပြည်သူလူထု၏ မျက်လုံးများကို ဖွင့်ပေးခဲ့သည်။

ယုံကြည်ခြင်းတစ်ခုတည်းအားဖြင့် ကယ်တင်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်သော ဘုရားသခင်၏ သန့်ရှင်းသော နှုတ်ကပတ်တော် သမ္မာတရားသည်ကြောင့်ဖြစ်သည်။ လူ၏အလုပ်ကြောင့် သို့မဟုတ် အသင်းတော်မှ ချမှတ်ထားသော ခွင့်လွှတ်ခြင်း လက်မှတ်များကြောင့် မဟုတ်ပေ။ နှစ် 1000 နီးပါး ဝိညာဉ်ရေးနှောင်ကြီးနှင့် အမှောင်ထုသည် နောက်ဆုံးတွင် ပြီးဆုံးသွားခဲ့ပြီး ဝိညာဉ်ရေး ပြောင်းလဲမှုမှာ မလွဲမသွေဖြစ်ခဲ့သည်။

ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးတွင် သမ္မာကျမ်းစာ၏ အရေးပါသောနေရာ

ဘုရားသခင် နှုတ်ကပတ်တော်၏ နေရာကို အလယ်ခေတ် အသင်းတော်၏ အသက်တာတွင် နိမ့်ပါးသော သို့မဟုတ် ဘာမှမရှိသော အရပ်သို့ ပြောင်းရွှေ့ထားသည်။ ဘုန်းကြီးတစ်ပါးမှ ကျမ်းစာကို ရွတ်ဖတ်ခြင်း သို့မဟုတ် တရားဟောခြင်း မပြုဘဲ လူအများအား ဟောကြားခြင်း မပြုပါ။ အချို့သောယဇ်ပုရော ဟိတ်များသည် ခရစ်တော်နှင့် တမန်တော်များ၏ ရေးသားချက်များထက် အသင်းတော်၏ဖခင်များနှင့် ၎င်းတို့၏ဂုဏ်အသရေများကို ပို၍သိကြသည်။ အသင်းတော်တွင် သမ္မာကျမ်းစာသည် ပျောက်ဆုံးလုနီး ပါးဖြစ်ခဲ့သည်။ တစ်နည်းအားဖြင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများသည် သန့်ရှင်းသောကျမ်းစာ၏ ကြွယ်ဝမှုကို ပြန်လည်ရှာဖွေ တွေ့ရှိသည် (၂တိ ၃:၁၅)။ ၎င်းသည် လူတို့၏စိတ်နှလုံးများ ပြန်လည်နိုးထ လာစေရန်အတွက် အရေးကြီးသည်။

4 ရာစု၏ Jerome မှ လာတင် (Latin)ဘာသာ (ရောမဘာသာစကား) သမ္မာကျမ်းစာသည် ဂျာမန်၊ အင်္ဂလိပ်နှင့် ဆွစ်ဇာလန်နှင့် လာတင်မဟုတ်သော အခြားဘာသာစကားက နားမလည်နိုင်သော ကြောင့် ၎င်းတို့အတွက် အသုံးမဝင်ပေ။ သမ္မာကျမ်းစာကို လူတို့၏ဘာသာစကားဖြင့် ပေးကမ်းခြင်း၏ သဘောတရားသည် ပြုပြင်ပြောင်းလဲခြင်း၏ နှလုံးသားဖြစ်သည်။ Tyndale၊ Wycliffe၊ Luther နှင့် Layfayette တို့သည် ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအတွက် ပြင်သစ်၊ အင်္ဂလိပ် သို့မဟုတ် ဂျာမန်ဘာသာဖြင့် အလားတူလုပ်ဆောင်ခဲ့ပြီး ရလဒ်မှာ ဘဝပြောင်းလဲခဲ့သည်။ သာမန်လူတစ်ဦးသည် ပထမဦးဆုံးအကြိမ် ကျမ်းစာကိုကိုင်ဆောင်နိုင်၊ ဖတ်နိုင်၊ နားလည်နိုင်ပြီး ၎င်းကို နှစ်သက်သဘောကျသည့်ဘာသာစကားဖြင့် ဖတ်ရှုအသုံးချပြီး သူတို့ရဲ့ဘဝကို ပြောင်းလဲစေခဲ့သည်။ ၎င်းသည် အသင်းတော်ကို ပြင်းထန်စွာ အသွင်ပြောင်းကာ ပြုပြင်ပြောင်းလဲခဲ့ပြီး လာမည့်ကြီးမားသော ဝိညာဉ်ရေးနိုးထမှု၏အစဖြစ်ပြီး၊ ဥရောပတစ်ခွင်အနှံ့ တုန်လှုပ်သွားကာ အနောက်ကမ္ဘာရှိ အချို့သောလူများ၏ ထာဝရသွားမည့်နေရာကို ဘုရားသခင်အလိုတော်အတိုင်း ပြောင်းလဲစေခဲ့သည်။ သမ္မာကျမ်းစာသည် အသင်းတော်နှင့်

ယုံကြည်သူအသက်တာအတွက် တစ်ဦးတည်းသော လုံလောက်သော အခွင့်အာဏာဖြစ်လာသည်။ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးကာလတွင် သမ္မာကျမ်းစာ၏ အခွင့်အာဏာ၊ လုံလောက်မှု၊ နှင့် ရှင်းလင်းမှုတို့ကို တည်ထောင်ခဲ့ပြီး ယင်းကို မည်သူမျှ မတားဆီးနိုင်ပါ။

လူတို့ပြုလုပ်သော ဘုရားကျောင်း ထုံးတမ်းစဉ်လာများနှင့် စည်းဝေးပွဲများ၊ ကောင်စီများနှင့် ပုပ်ရဟန်းမင်းများ၏ စွယ်စုံကျမ်းများကို တိုင်ပင်ရန် မလိုအပ်သလို အခြေခံလည်း မရှိပါ။ ယဇ်ပုရောဟိတ်များ၊ အစုလိုက်အပြုံလိုက်၊ ရုပ်ပွားတော်များကို ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ပြီး သန့်ရှင်းသူတို့ထံ ဆုတောင်းခြင်း၊ ပဒေသာပင် သို့မဟုတ် သန့်စင်ခန်းအတွင်း လူသေများအတွက် ဝန်ခံခြင်း မရှိတော့ပါ။ တဖန်မွေးဖွားခြင်းကို ယုံကြည်သူတိုင်းသည် သူ့ကိုယ်သူ ယဇ်ပုရောဟိတ်တစ်ဦးဖြစ်သည် (၁ ပေ ၂:၉)။ လူသားကြားခံမပါဘဲ ခရစ်တော်ကြောင့် ဘုရားသခင်ထံ တိုက်ရိုက်ယုံကြည်စိတ်ချစွာ လာနိုင်သည်။ Sola Scriptura သည် အဖြေဖြစ်သည်။ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသမားများသည် ဘုရားသခင်၏နှုတ်ကပတ် တော်တစ်ပါးတည်းသာ ဘုရားသခင်ကို စစ်မှန်သောအသိပညာနှင့် ယေရှုခရစ်၏အသင်းတော်များအတွက် ခရစ်ယာန် ဘာသာတရား၏ အခြေခံမူများနှင့်ပတ်သက်သော မှန်ကန်သောဦးတည်ချက်နှင့် မလွဲမသွေလမ်းညွှန်မှုများကို မှန်ကန်စွာနားလည်သဘောပေါက်ပြီး ဆုံးဖြတ်ခဲ့ကြသည်။

ယနေ့ ကျွန်ုပ်တို့၏လက်ထဲတွင် အဖိုးတန်သော မှတ်သွင်းခံကျမ်းစာ ၆၆ အုပ်ကို ဘာသာစကားပေါင်း ၂၆၀၀ ကျော်ဖြင့် တစ်စိတ်တစ်ပိုင်း သို့မဟုတ် တစ်ခုလုံး ဘာသာပြန်ဆိုထားသည်။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ၎င်းကိုဖတ်ရန်၊ နှစ်သက်သဘောကျကာ အတားအဆီးမရှိဘဲ ကျွန်ုပ်တို့၏ဘဝတွင် အသုံးချခွင့်ရှိသည်။ ဤအခွင့်ထူးကို မြတ်နိုးနှစ်ခြိုက်မိပါစေ။ Wycliffe သည် 14 ရာစုတွင် Latin vulgate မှ အင်္ဂလိပ်ဘာသာပြန်ကျမ်းကို စတင်ဘာသာပြန်ခဲ့ပြီး ဤသည်မှာ 1536 ခုနှစ်တွင် မီးလျှံ၌သေဆုံးသွားသော William Tyndale ၏ချစ်ခြင်းမေတ္တာကြောင့်ဖြစ်သည် (ယခုသူသည် ဘုရားသခင်ထံတော်၌ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်)။ ပြီးနောက် ယုံကြည်ခြင်းအတွက်၊ မူရင်းဂရိနှင့် ဟေဗြဲဘာသာမှ အင်္ဂလိပ်ကျမ်းစာကို ဘာသာပြန်ပြီး သခင်ဘုရားသည် ဤရဲရင့်သော ဘုရားတရားရှိသူများ၏ ဆုတောင်းချက်များကို ဖြေကြားခဲ့သည်။

ကျွန်ုပ်တို့သည် သမ္မာကျမ်းစာ၏ လုံလောက်မှု၊ အမှားအယွင်းကင်းမှု၊ ပညတ်တရား၊ အခွင့်အာဏာ၊ သိမ်မွေ့မှုနှင့် မှတ်သွင်းခြင်းတို့ကို ယုံကြည်ကြသည်။ အချို့က ဘုရားသခင်ထံမှ အထူးဗျာဒိတ် တော်များရှိသည်ဟု ဆိုကြသည်။ ထို့ကြောင့် ကျွန်ုပ်တို့အတွက် လုံလောက်သော သန့်ရှင်းသော ကျမ်းစာကို အမှီပြု၍ ရှောင်လွှဲ၍မရသော စာအုပ်များဖြစ်သည် (ဗျာ ၂၂:၁၈-၂၀)။ အခြားသူများက NT သည် OT ကဲ့သို့ မှတ်သွင်းခြင်းမဟုတ်ကြောင်း၊ ပေါင်းထည့်ခြင်း သို့မဟုတ် နုတ်ခြင်းတို့ကြောင့်

ကျမ်းချက်၏ ပုံသဏ္ဍာန်ကို ထိခိုက်စေသောကြောင့် ဘုရားသခင် ကိုယ်တိုင် ဒဏ်ခတ်မည်ဖြစ်သည် (၁ပေ ၃း ၁၅၊ ၂တီ ၃း ၁၆၊ ၁၇)။

၂၁ ရာစုတွင် ဟောင်းသောသံသယအယူဝါဒများ ပြန်လည်ရှင်သန်လာခဲ့သည်။ အချို့သော ဂိုဏ်းဂဏအသင်းတော်များမှ ထွက်လာသော ကိုးကွယ်ယုံကြည်မှုများသည် ခရစ်တော်၏ ဘုရားဖြစ်ခြင်း သို့မဟုတ် လူသားဖြစ်ခြင်းကို ပွင့်ပွင့်လင်းလင်း ငြင်းဆိုကြပြီး မင်္ဂလာရှိသော သုံးပါးတစ်ဆူ၏ အယူဝါဒနှင့် သမ္မာကျမ်းစာတစ်အုပ်လုံး၏ ပညတ်တရားနှင့် အခွင့်အာဏာကို သံသယရှိကြသည်။ အသင်းတော်သည် ပထမ 4 ရာစုနှစ်များနှင့် ရင်ဆိုင်ခဲ့ရပြီး ယနေ့တိုင် သစ္စာရှိရှိ ဆက်လက်ဖော်ထုတ် ကာကွယ်ရန် လိုအပ်ပါသည် (တမန်တော် 20;28၊ 1 Tim1;20၊ Tit 3:9-11, Rom16;17)။ အသင်းတော်သည် ကျမ်းစာကို မှန်ကန်စွာသောနားလည်မှု၊ အသုံးချမှုနှင့် အနက်ပြန်ဆိုမှုတို့ကို ကောင်းစွာ ရှင်းလင်းစွာဟောပြောရန် လိုအပ်ပါသည် (၂တီ ၃;၁၆၊ ၁၇၊ ၂ပေ ၁;၂၀၊ ၂၁၊ အိုင်ဆာ ၄၀;၈)။

နိဂုံး

၁၆ ရာစု ပရိုတက်စတင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးသည် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ကပ်ရောဂါဆိုးကြီး ဖြစ်ပွားပြီးနောက် 5 ရာစုကျော်ကြာပြီးနောက် ယနေ့ အသင်းတော်တွင် သက်ဆိုင်သည့်နေရာတစ်ခု ရှိပါသေးသည်။ အလယ်ခေတ်အသင်းတော်သည် တူညီနေဆဲဖြစ်ပြီး အယူဝါဒများ မပြောင်းလဲသေးသော်လည်း ဝမ်းနည်းစရာမှာ အချို့သော ပရိုတက်စတင့်များသည် သာသနာ ရေးလောကတွင် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စည်းလုံးညီညွတ်မှုအတွက် ဖလှယ်ရန် ဓမ္မအပေးအယူ အလျှော့အတင်း တောင်းဆိုချက်များကို တဖြည်းဖြည်းနှင့် ပေးဆောင်ခဲ့ကြသည်။ ကျွန်ုပ်တို့၏ ပျက်နေသော ခေတ်၏ နောက်ဆုံးသော နေ့ရက်များသည် အသင်းတော်များစွာတွင် ကြီးမားသော ဘာသာရေးဆိုင်ရာ ကျဆင်းမှုနှင့် ecumenical အပေးအယူများကို သက်သေပြလိမ့်မည်။

Ecumenism ၏ ဖြားယောင်းမှု၊ ခေတ်သစ်၊ (ဆိုလိုသည်မှာ ယောဂ၊ Feng Shui၊ Reiki၊ မှော်ပညာနှင့် အခြားသော ဂမ္ဘီရစာပေ၊ ဂမ္ဘီရပညာ-necromancy, Halloween) စသည်ဖြင့်) နိမိတ်လက္ခဏာများနှင့် အံ့ဩဖွယ်လှုပ်ရှားမှုများ၏ သွန်သင်ချက်ရှိပါသည်။ ကွဲပြားသောဘာသာ တရားများကို ကမ္ဘာဘာသာ တရားဆိုင်ရာ ဘာသာရေးစနစ်အဖြစ် ပေါင်းစည်းရန်အတွက် ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ လှုပ်ရှားမှုတစ်ခုရှိသည်။ ခရစ်တော်၏နောက်လိုက်များအနေနှင့် ကျွန်ုပ်တို့သခင်နှင့် ကိုယ်တော်၏ သစ္စာရှိသောအစေခံများနှင့် ၁၆ ရာစုတွင် သစ္စာရှိသောအစေခံများက သွန်သင်ပေးသော ခိုင်မာသော

သမ္မာကျမ်းစာအယူဝါဒများကို လိုက်နာကျင့်သုံး ရမည်ဖြစ်သည်။ ဤနောက်ဆုံးသောကာလတွင် ဖြူစင်သောယုံကြည်ခြင်းအတွက် ရဲဝံ့စွာတိုက်ပွဲဝင်ပါ (ယုဒ ၃:၄)။

ခရစ်တော်၏ပရိုတက်စတင့်နှင့် ပြုပြင်ပြောင်းလဲသော အသင်းတော်များသည် ဘိုးဘေးများမှ တစ်ဆင့် 16 ရာစုပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး လှုပ်ရှားမှုနှင့် သီအိုရီအရဆက်စပ်နေပြီး ၎င်းသည် မျက်မှောက်ခေတ် ecumenical, cultic, and occultic, New Age လှုပ်ရှားမှုများနှင့် ဆန့်ကျင်သည်။ ခိုင်လုံသောပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး အမှန်တရားများအပေါ်အခြေခံ၍ သမ္မာကျမ်းစာ ကိုခွဲထုတ်ခြင်းနှင့် သန့်ရှင်းသောစံဂေလိတရား၏ တိုးတက်မှုသည် သမ္မာကျမ်းစာကိုယုံကြည်သော၊ ဘုရားသခင်အား ရိုသေသော အသင်းတော်တိုင်း၏ တွန်းအားပေးခြင်းနှင့် အလေးပေးမှုသည် ဆက်လက် ဖြစ်သင့်သည်။

ကပ်ရောဂါလွန်ကာလ၏ ဤအရေးကြီးသောနေ့ရက်များတွင် ယုံကြည်ခြင်းနှင့် အမှန်တရားအတွက် အရေးကြီးသောတိုက်ပွဲတွင် သခင်ဘုရားသည် ကျွန်ုပ်တို့အား ပြန်လည်နိုးထစေပြီး ခွန်အားပေးပါစေ။ ကျွန်ုပ်တို့သည် ကျွန်ုပ်တို့၏ယုံကြည်ခြင်းကို စံဂေလိတရား၏ရန်သူများနှင့် အပေးအယူလုပ်ရန်မဟုတ်ဘဲ ခရစ်တော်နှင့် ကိုယ်တော်၏ဘုန်းအသရေအတွက် နိုးနိုးကြားကြားနှင့် ခိုင်ခံ့မြဲမြံကာ သူကြွလာချိန်အထိ သန့်ရှင်းသော စံဂေလိတရားကိုသာ ဖြန့်ချိဝေငှရမည်ဖြစ်သည် (ရောမ ၁၊ ၁၇၊ ဂလာ ၁:၆၊ ၇၊ ၂၂ သက် ၂:၁၅)။

Rev. Dr Jack Sin
Sovereign Hope Bible-Presbyterian Church
Singapore